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SSLLOOVVOO  SSTTAARROOSSTTYY

Rekonstrukce domu s pečovatelskou službou finišuje

V  posledním  čísle  jsem  se  v  úvodu  věnoval  zvýšené 
trestné  činnosti,  zejména  nárůstu  počtu  krádeží. 

Zcela pochopitelně  to bylo asi nejzásadnější  téma, které 
rezonovalo  mezi  všemi.  A  začnu  s  tím  i  nyní.  Naštěstí 
v pozitivním duchu.

Posledně  jsem  se  snažil  vysvětlit  policejní  postupy 
a  možnosti  policie  a  prosil  vás  o  pomoc  a  spolupráci. 
Ťukám  na  dřevo,  ale  vypadá  to,  že  se  nám  to  povedlo. 
Nejaktivnější  z  pachatelů  je  zavřený  a  z  města  zmizli 
i  někteří  kumpáni.  Za  to  patří  velký  dík  nejen  policii, 
ale  nám  všem,  kteří  jsme  se  snažili  těmto  chuligánům 
jakkoliv znepříjemnit bytí. 

Policejní  statistiky  mluví  jasně.  Za  měsíc  březen 
se stalo 6 trestných činů a 12 přestupků. V měsíci dubnu 
to  pak  bylo  7  trestných  činů  a  25  přestupků.  A  pak 
tu máme měsíc červen, kdy je evidováno 0 trestných činů 
a  jen  7  přestupků.  To  je  třeba  více  než  o  polovinu  nižší 
počet v porovnání se stejným měsícem loni. 

Všem  vám  moc  díky  za  spolupráci  a  pevně  věřím, 
že  se  nám  společně  podaří  udržet  pověst  klidného 

a bezpečného města. 
Poslední  čtvrtrok  byl  z mého  pohledu  opravdu  hodně 

náročný. A i když jsem to čekal už od začátku roku a sna
žil  se  na  to  připravit,  tak  té  práce  bylo  opravdu  hodně. 
Dojížděly velké stavby  jako parkoviště ve Studánce, vila 
v  Krátké  ulici,  rekonstrukce  Krátké  ulice,  rozjížděly 
se  kabiny.  U  všech  projektů  bylo  třeba  řešit  změny 
stavby,  aktualizace  povolení,  hlídat  vícepráce  a  shánět 
na  ně  peníze.  Mimo  to  se  stále  řeší  podoba  hřiště 
v Růžovém údolí, domu na náměstí a další. 

Tohle  nemělo  být  nějaké  fňukání,  ale  jsem  upřímně 
rád,  že  se  nám  to  nějak  povedlo.  Stavby  dobíhají 
a  vypadají  snad  celkem  dobře  a  i  ty  plánované  máme 
vyřešené poměrně dopodrobna, takže se nebojím a těším 
na jejich realizaci.

Nejde dělat vše a všude hned, ale snažíme se postupně 
věnovat  všem  oblastem.  Pokud  byste  měli  pocit,  že  na 
něco zapomínáme, tak budu určitě rád za vaše podněty. 

Užívejte  si  prázdniny  pokud  možno  bez  starostí 
a s lidmi, které máte rádi! 



HHRRAANNIICCKKÝÝ  ZZPPRRAAVVOODDAAJJ
ČČíísslloo  33  //  22002233

Strana 2

99..  ssrrppnnaa  22002233

ZZPPRRÁÁVVYY  ZZ  RRAADDNNIICCEE

OPRAVA RUSKÉ ULICE

Poruchy  na  nedávno  zrekonstruované  Ruské  ulici 
byly  opraveny.  Stalo  se  tak  po  vzájemné  dohodě 

a  za  přispění  všech  čtyř  zúčastněných  stran.  Jedná  se 
tedy o Město Hranice, coby  investora kanalizační stoky, 
Báňskou stavební  společnost,  coby stavitele kanalizační 
stoky,  Krajskou  správu  a  údržbu  silnic,  coby  investora 
rekonstrukce silnice a Strabag, coby zhotovitele silnice. 

Po  webu  kolují  různé  informace,  kterak  poruchy 
souvisí  s mou  přípojkou. Není  to  pravda,  přípojka  byla 
vybudována stejně  jako u všech okolních domů, projekt 
se  nijak  neměnil  a  kanalizace  se  „nepřekopávala“. 
Stavbu  kontroloval  nezávislý  stavební  dozor  na  základě 
smlouvy a já v té době byl čerstvý místostarosta a stavba 
již  probíhala.  Kdo  by  se  chtěl  přesvědčit,  vše  můžu 
doložit původními dokumenty, stačí se zastavit. 

A  proč  jsme  se  na  tom  museli  podílet?  Nebýt  této 
dohody,  celý  spor  by  se  dostal  k  soudu,  protože  žádná 
ze  zúčastněných  stran  neuznala  pochybení.  A  to  zcela 
pochopitelně.  Propadliny  vznikly  v  místě  výkopu 
kanalizace, nicméně my, potažmo náš dodavatel, doložil 
všechny  zkoušky,  které  KSÚS  tenkrát  požadovala  pro 
prokázání  správného  hutnění.  Na  vině  mohlo  být 
nesprávné  provedení  pláně,  odvodnění,  nebo  další 
faktory jako spodní voda. 

Nikdy  jsem  neřekl,  že  Město  pochybilo,  nicméně 
se  domnívám,  že  svůj  podíl  na  stavu  nese.  A  to  tím, 
že prosadilo na poslední chvíli realizaci kanalizační stoky 
před  rekonstrukcí  povrchu.  To  je  zcela  pochopitelné, 
navíc  to  byla  podmínka  majitelů  zabíraných  pozemků 
s dalšími návaznostmi. Kraj zase tlačil na stavbu silnice, 
která mohla být o rok později. 

Proto mi přijde fér tato dohoda. Poruchy byly na silnici 
cca  3  roky  a  za  tu  doby  nebyl  proveden  ani  jediný 
znalecký  posudek.  Jak  dlouho  by  se  pak  táhly  soudy 
a kolik by nás stáli právníci a jaký by byl výsledek, o tom 
se  můžeme  dohadovat,  můžeme  o  tom  vést  spory, 
ale  jsem  přesvědčený,  že  cesta  k  vyřešení  by  byla 
mnoholetá. Celou tu dobu by nás tu ty díry štvaly a dělaly 
ostudu nám. Proto jsem rád, že za přispění necelých 400 
tis. Kč je silnice opravená a doufám, že tak vydrží.       DM

VOLNOČASOVÝ PARK RŮŽÁK

Tento  projekt  vznikl  na  základě  setkání  s  dětmi 
z  místní  základní  školy,  které  vyjádřily  svá  přání 

na  dětské  hřiště.  Přišly  s  požadavkem  na  skatepark 
a  hřiště  pro  míčové  hry.  Na  základě  toho  vznikla 
komplexní  studie  na  volnočasový  areál  Růžák  na místě 
již  dožilého  dětského  hřiště  vybudovaného  tehdejším 
SUDem (Sdružení určené dětem). 

Minulý  měsíc  nám  projekční  kancelář  odevzdala 
hotový  projekt  a  podala  žádost  o  stavební  povolení. 
Takže  bychom  mohli  mít  v  brzké  době  povolení  stavět. 
Projekt  je  podle  mě  na  velmi  dobré  úrovni  a  doufám, 
že  jsme  vychytali  většinu  potencionálních  problémů. 
Jednotlivé herní prvky  zpracovávali  odborníci na danou 
oblast. Tak snad to bude všem vyhovovat.

V  areálu  je  tedy  plánován  skatepark,  pumptrack, 
workoutové  hřiště,  parkourové  hřiště,  streetball, 
nohejbalové  hřiště  a  větší  zpevněná  plocha  pro  různé 
hry. Krom  toho  je  v  areálu  plánován  víceúčelový  objekt 
s  veřejnými  záchody  a  zázemím pro  pořádání možných 
akcí. 
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Celý  projekt  je  tak  opravdu  velkorysý  a  dimenzovaný 
na  maximum.  S  tím  ale,  že  není  nutné  stavět  všechny 
prvky a  ani  stavět  je hned. Celý  areál  je  rozpočtován na 
cca 20 mio. V letošním roce máme v rozpočtu připraveno 
8 milionů. Vzhledem k termínu stavebního povolení jsem 
příliš nevěřil, že se podaří v tomto roce ještě nějakou část 
postavit.  Vypadá  to  ale,  že  pumptrackáři  by  mohli  mít 
ještě kapacitu, a tak se pokusíme peníze proinvestovat. 

Ihned  z  kraje  roku  by  měla  proběhnout  stavba 
skateparku  a  pak  naváží  další  části  jako  parkour, 
workout  a  objekt.  V  poslední  fázi  pak  jednotlivá  hřiště. 
Myslím, že to bude parádní prostor nejen pro děti.

DM
SOKOLOVNA

Asi  celých  těch  5  let  se  snažíme  postupně  opravovat 
a vylepšovat  jednotlivé části  sokolovny. Vznikly dva 

turistické  pokoje  s  vlastním  zázemím,  zrekonstruovala 
se  hospoda  a  toalety  a  vyměnila  zbylá  část  oken.  Velký 
podíl  na  tom  má  správce  Vašek  Kárník,  který  tím 
barákem žije a vymýšlí a prosazuje různé úpravy.

V letošním roce byla zrekonstruována venkovní terasa 
a  vybudován  chodník  k  zadnímu  vchodu  na  sál  a  do 
Pekla.  Vašek  pak  vymaloval  sál.  Za  mě  nevkusná 
meruňková  barva  byla  nahrazena  příjemnou  decentní 
olivovou barvou a sál dost prokoukl.

Po HOAFu nás čeká vybudování nových kanalizačních 
přípojek,  protože  se  ukázalo,  že  budova  je  napojená 
na  dešťovou  kanalizaci,  což  není  úplně  ideální.  Dále  je 
v  plánu  rekonstrukce  záchodů  u  pódia  a  nevyhovující 
jímky.  Pevně  věřím,  že  si  pozvolné  proměny  budovy 
všímáte také.                                                                                      DM

WC NA NÁMĚSTÍ
Rekonstrukce  bývalé  restaurace  pod  kostelem  zatím 

v  plánu  není,  a  tak  jsme  prozatím  alespoň  zprovoznili 
jeden  z  záchodů,  který  může  být  využíván  při  různých 
akcích, které se na náměstí konají.                                        DM

WEISSOVA VILA 

Začíná  se  ke  mně  dostávat  také  spousta  různých 
zaručených informací, tak na úvod pár faktů. Stavba 

byla vysoutěžena za 20,7 mio bez DPH a 25 mio s DPH. 
Pak  nám  tam  naskákala  kupa  víceprací  a  úpravy 
projektu, kdy výsledná cena  je 22 mio bez DPH, ale  jen 
25,3 mio s DPH.

V  průběhu  jsme  udělali  změnu  stavby  před 
dokončením  a  změnili  původní  dům  s  pečovatelskou 
službou  na  bytový  dům.  Tím  nám  nejen  odpadla 
povinnost  instalovat  různé  nákladné  technologie,  ale 
spadli  jsme z 21% sazby DPH na 15%. Proto se celková 
částka téměř nezměnila. 

Stále je to ale dům s 11 byty, z toho čtyři 2+kk a sedm 
1+kk, parkováním u domu a pěknou zahradou. Vytápění 
je centrální na zemní plyn, stejně tak i ohřev vody. V sute
rénu  budou  sklepní  kóje,  zázemí  pro  pečovatelskou 
službu,  případně  doktora.  Stejně  tak  by  se  v  tomto 
prostoru mohly vydávat obědy, což je věc, kterou budeme 
řešit s MŠ, ale věřím, že to dopadne. 

Byty  primárně  nabízíme  lidem  v  důchodovém  věku. 
Máme  zájemce  zatím  o  polovinu  bytů,  ale  věřím,  že  se 
podaří  obsadit  celý  dům.  Pokud  by  nějaká  značná  část 
bytů byla déle neobsazená, budeme je nabízet i ostatním, 
ale moc rád bych se tomuto vyhnul.                                      DM

KRÁTKÁ ULICE

Rekonstrukci  se  podařilo  až  na  pár  drobností 
stihnout v termínu, což je s ohledem na komplikace 

a vícepráce během stavby ve finále dost fajn.
Byla  zrekonstruována  ulice  okolo  vily  a  vybudováno 

parkoviště a s tím spojené práce. V ulici bylo vybudováno 
nové  veřejné  osvětlení  a  dešťová  kanalizace.  S  tou  byla 
obnovena  i  ta  původní.  Projekt  nepočítal  se  zachytá
váním  přitékající  vody  z  kopce  ani  se  stanovištěm  pro 
nádoby  na  separovaný  odpad.  Takže  jsme  zase  trošku 
projektovali a stavěli se značkovacím sprejem. Okolo vily 
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se  vytěžilo  množství  žulových  a  čedičových  dlažebních 
kostek, které se k domu hodí, přišlo mi škoda je vyhodit 
a místo toho dávat betonovou dlažbu. Dláždění kostkami 
je  ale  pracnější  a  navíc  se  při  odstraňování  původního 
povrchu  postupně  nacházely  kanalizační  šachty. 
Po  odkrytí  je  bylo  nutné  vždy  vyčistit,  pak  zkamerovat, 
pak  třeba  vykopat  a  tak  postupně  dále.  Nechtěl  jsem 
dělat  nový  povrch  nad  poškozenou  kanalizací.  Hodně 
to ale stavbu protáhlo. 

Také se podařilo obnovit vstup do hranického potoka, 
kde  jsme našli další poruchy,  jejichž odstranění budeme 
řešit s Chevakem, coby správcem sítě. 

V  neposlední  řadě  jsme  se  se  stavbou  dohodli  na 
úpravě  odvodňovacího  žlabu  na  vjezdu  do  Sportovní, 
na což si stěžovali obyvatelé bytového domu a což úplně 
chápu.  Odbočování  by  tak  nově  mělo  být  trošku  příje
mnější.

V každém případě mi celé okolí vily teď přijde fakt moc 
hezké a myslím, že to bude pěkné bydlení.                        DM

PARCELACE

O parcelaci  za  sokolovnou mluvím  už  určitě  4  roky. 
Nebudu  jmenovat,  který  místní  geodet  to  měl 

roky  na  stole  a  čekalo  se  na  dokončení.  Nebylo 
ale  kam  spěchat.  Nyní  je  hotovo.  Za  sokolovnou  bude 
VÝHLEDOVĚ  k  dispozici  až  30  parcel.  Ty  máme  nyní 
umístěné.  Nelze  na  nich  ale  stavět  bez  vybudování 
potřebné  infrastruktury  (komunikací  a  sítí).  Proto 
nabízíme  pouze  8  parcel  při  ulici  Habrmanova  a  po 
vyčerpání budeme nabízet a zasíťovávat další. 

Mimo  těchto máme  další  3  parcely  na  protější  straně 
Habrmanovy ulice, 2 parcely  v ulici Slovenská, 2  v ulici 
Nad Tratí a  jednu v Pastvinách. V ulici Nad Tratí  jsou v 
dosahu  veškeré  inženýrské  sítě,  v  ulici  Slovenská  jsou 
hotové i vodovodní a kanalizační přípojky. 

Zájemci  mohou  více  informací  získat  v  kanceláři 
správce  nemovitostí  u  Míši  Nemčeka  a  všechny  volné 
parcely budou vystaveny také na webu města.                DM

ROZŠÍŘENÍ VODOVODU A KANALIZACE

Po  nástupu  do  funkce  jsem  říkal,  že  bych  každý  rok 
chtěl  postavit  kus  vodovodu  a  kanalizace.  To  se 

dařilo  jen  částečně  hlavně  z  důvodu  nepřipravených 
projektů, které se prostě rodí roky. Nyní ale začínáme být 
připraveni. 

V  roce  2019  a  2020  se  realizovala  stavba  za  téměř 
25 mio, která se připravovala od roku 2014. V roce 2021 
byla mezera. Loni jsme prodloužili kanalizaci a vodovod 
ve  Slovenské  ulici.  Letos  ve  spolupráci  s  HeinzGlas 
Decor  vzniká  část  řadu  a  automatická  tlaková  stanice 
(ATS),  která  bude  sloužit  pro  lokalitu  Hranice  sever, 
Slovenskou a Českou. 

Na  příští  rok  (2024)  je  v  plánu  lokalita  okolo  starého 
nádraží,  kde  již  máme  projekt  a  stavební  povolení 
a jednáme s Chevakem o začátku realizace. 

V  dalším  roce  (2025)  by  měla  proběhnout  Habrma
nova ulice a okolí  a poté Hranice  sever. U Habrmanovy 
čekáme  na  vydání  stavebního  povolení  a  na  Hranice 
sever je připomínkován projekt před odevzdáním.

S  rozšiřováním  vodovodu  a  kanalizace  bychom  tak 
měli pokračovat  i nadále a věřím, že  tyto etapy zvládne
me do konce volebního období.                                      DM

KABINY STUDÁNKA

Začala  dlouho  očekávána  výstavba  kabin  a  obecního 
domu. Hned na začátku jsme se stavbaři celý projekt 

zmuchlali a překopali. Také bylo  rozhodnuto o demolici 
původního objektu, který měl být původně zachován. 

Stavba  byla  vysoutěžena  za  21,7 mio  vč. DPH.  Spolu 
se změnou projektu přišly vícepráce, které jsme od začát
ku očekávali, protože v projektu není spoustu věcí doře
šených. Aktuálně  jsme na 23,7 mio vč. DPH. A nebudu 
zakrývat, že očekávám, že cena ještě vyroste. Stejně jako 
na pečovateláku bych nerad něco podcenil, nebo odflákl. 
Očekávám,  že  se  cca  dostaneme  na  původní  rozpočto
vanou částku, tedy 25 milionů. To ale za cenu výrazného 
zlepšení  stavby.  Přeci  jen  by  to  mělo  nějakou  chvíli 
vydržet, a  tak  je za mě nesmysl  teď ušetřit milion korun 
a pak řešit poruchy.

Klepu  na  dřevo,  ale  jsem  nadšený  z  přístupu  stavby. 
Jde  vidět,  že  to  jsou profíci  a  vědí,  co dělají.  S  ohledem 
na  svéráznou  architekturu  vše  konzultujeme  s  autorem 
studie Petrem Kostnerem, který si na stavbu vymýšlí také 
dobré  špeky. Zatím  jsme ale neslyšeli,  že by něco nešlo, 
ba naopak. 

Mohl by nám tak vzniknout jedinečný dům, který bude 
sloužit  mnoha  skupinám  obyvatel  všech  věkových 
kategorií, a na to se moc těším.                                               DM
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PARKOVIŠTĚ STUDÁNKA

Na konci června byla předána první etapa parkoviště 
ve  Studánce.  Zbývá  už  pouze  jen  vyřešit  terénní 

úpravy na deponii zeminy za panelákem. Celkem vzniklo 
20  parkovacích míst  a  byla  opravena  komunikace mezi 
parkovišti  i  cesta  ke  garážím.  Původní  nepříjemné 
plastové  přejezdové  prahy  byly  odstraněny  a  nahrazeny 
betonovými ze zámkové dlažby, přes které se jezdí o dost 
příjemněji. Ty být vytvořeny musely, neboť celá lokalita je 
nově  řešena  jako  obytná  zóna.  Bylo  vybudováno 
stanoviště pro odpadové nádoby a bylo rozšířeno veřejné 
osvětlení  a  přibyly  chodníčky  k  panelákům.  Mimo  to 
jsme  vyspravili  asfaltky  v  nejbližším  okolí.  Stavba  byla 
vysoutěžena za cca 7 milionů korun a cca 400 tis Kč činí 
vícepráce  v  podobě  oprav  okolních  cest  a  odstraňování 
betonového  podkladu,  se  kterým  nebylo  v  původním 
rozpočtu počítáno.

Nyní  čekáme  na  přeložku  elektřiny,  aby  mohla  být 
dokončena chybějící část, kde vznikne dalších 15 parko
vacích  míst.  Zbývající  část  by  měla  stát  cca  2  miliony 
korun. 

Po  okraji  neopravené  části  cesty  zůstaly  štěrkové 
plochy.  Byl  bych  rád,  aby  si  lidé  už  pomalu  zvykali 
parkovat  tam  a  nejezdili  na  zelené  plochy.  Zatím  na  to 
budu nenápadně upozorňovat, ale až se dokončí terénní 
úpravy,  tak  tam budu posílat policii. Stejně  tak bych byl 
rád,  aby  se  neblokoval  vjezd  na  dětské  hřiště,  který 
využívají  technické  služby.  Místa  už  je  dost,  tak  budu 
rád,  když  toto  budete  akceptovat.  Nově  také  vznikla  2 
místa pro  zdravotně  a  tělesně postižené. Osobně nevím 
o  nikom,  kdo  by měl  toto  oprávnění  a  upřímně,  pokud 
tato  místa  nebudou  invalidy  využívána,  nebudu  parko
vání zde vůbec řešit. Na předchozích dvou místech ano. 
Tak prosím o pochopení. 

Nyní  jsme  podepsali  smlouvy  s  ČEZem,  ale  realizace 
zbylé části proběhne určitě až v příštím roce. Myslím ale, 
že už nyní  se  tam okolí domů dost  zlepšilo. Tak ať nové 
parkoviště slouží!                                                                             DM

VÝMĚNÍK STUDÁNKA

Na  budově  výměníku  ve  Studánce  byla  opravena 
plochá  střecha,  kterou  dlouhodobě  výrazně 

zatékalo  do  objektu.  Díky  tomu  začal  správce  kotelny 

a  dodavatel  tepla  připravovat  projekt  na  osazení  FVE 
elektrárny  na  střechu,  jejíž  produkce  by  měla  pokrývat 
potřeby  kotelny  a  tím  mírně  snižovat  náklady  za  cenu 
tepla.                                                                                                       DM

TROJMEZÍ

Během jara byl poblíž chaty v Trojmezí proveden vrt, 
jako  zdroj  vody  pro  bistro  a  toalety.  Nyní  máme 

dokončený  návrh  pojetí  chaty  a  jejího  blízkého  okolí. 
To  bychom  chtěli  řešit  primárně  spolu  s  rekonstrukcí 
rybníka. 

Nyní  je  opět  nutné  na  základě  studie  zpracovat 
projektovou dokumentaci a stavební povolení, což bude 
opět  tak  rok.  V  příštím,  nejpozději  přespříštím  roce 
bychom ale mohli začít nějaké dílčí práce provádět.    DM

SBĚRNÝ DVŮR

Prosím  všechny  uživatele  sběrného  dvora,  aby 
respektovali  pravidla,  zejména  třídění  odpadu. 

Kontejnery  jsou popsané,  tak přemýšlejte,  jestli vyhazo
vaná  věc  je  skutečně  z  popsaného  materiálu.  Elektro
odpad se odkládá u plechové boudy. 

Hlavní problém je se stavebním odpadem – sutí. Ta  je 
odvážena na  recyklační  dvůr do Studánky,  kde  je mate
riál  dále  zpracováván.  Do  tohoto  kontejneru  v  našem 
případě nepatří  keramika  (wc mísy,  umyvadla  ani  kera
mické obklady). Dále je problém se sádrokartonem a sutí 
v  pytlích  nebo  nádobách.  Ty  je  nutné  vysypat  a  obaly 
vyseparovat. Vše, co neodpovídá suti dle výše uvedeného 
popisu  a  není  to  plast,  papír,  dřevo  nebo  kov,  patří  do 
velkoobjemového odpadu.                                                          DM
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AANNKKEETTAA

Místo tradičního rozhovoru jsem tentokrát zvolila letní 
odlehčenou  anketu,  v  rámci  níž  jsem  vyzpovídala 
po  jedné  červencové  radě  některé  radní,  naše  úředníky 
a skrz fcb výzvu odpověděli někteří z vás na tyto otázky:

1) Jaké jsou pro vás ideální prázdniny/dovolená?
2) Jaké prázdniny jste měli rádi jako malí?
3) Jsou nějaká místa, která byste nám doporučili – ať už 

v zahraničí nebo v Čechách, na Hranicku.

Vašek Kárník:  Ideální  dovolená  pro  mě  je  někam 
vyrazit a mít s sebou dost peněz, protože jinak jsem jaksi 
ve stresu. Jako malému se mi  líbilo  to bezčasí, svoboda, 
hraní fotbalu, běhání celý den venku. Jako učitel  jsem si 
to úplně nedokázal užít – už v červnu jsem měl depku, že 
přijde zase září.

Co  se  týče  výletu  –  s  mou  ženou  Ivkou  jezdíme  už 
patnáct  let  po  Čechách  a  pořád  máme  co  objevovat, 
pěkně je také na Baltu. Mé oblíbené místo na Hranicku je 
rybník  v  Trojmezí  (těším  se,  až  tam  jednou  bude  bistro 
„U  námořníka“  –  nebo  „U  plavčíka“  –  tak  se  jmenuje 
žatecké pivo, které by se tam mohlo točit). Rád jezdím do 
Bad Elsteru a teď jsem nadšený z nově otevřeného muzea 
v Plesné.

Kuba Kleiner: Pro mě je důležité změnit prostředí, mít 
nějaké zážitky, dovolená pod slunečníkem pro mě určitě 
není.  Na  léto  v  dětství  vzpomínám  na  letní  lásky  a  to, 
že neřešíš, co je za den.

Tipy: Doporučuji  jet na Balkán, vynechat Chorvatsko, 
zkuste  levnější Albánii, Bosnu, Černou Horu.  Lidé  jsou 
tu moc milí, služby se zlepšují. Také  je zajímavá Gruzie. 
U  nás  jezdíme  na  Dolíšku,  s  kočárem  po  polích  a  lou
kách, kde nejsou ohradníky …

Dan Mašlár: Dovolená je pro mě: hezká krajina, teplo, 
žádní lidé, dobré jídlo, blízcí.

Prázdniny jako dítě jsem moc rád neměl,  nevěděl jsem 
moc, co budu dělat. Ale to, že jsem nechodil do školy, se 
mi líbilo. Na tábor jsem byl až moc mamánek – a všichni 
byli  tam,  tak  jsem  tu  byl  sám.  A  pak  jsem  ještě  musel 

poslouchat, jak si všichni vyprávějí zážitky.
V Čechách mám rád Krušné hory a Šumavu. U nás na 

Hranicku určitě rybník v Trojmezí a hrozně hezké je okolí 
býv.  železničního  tunelu  v  Růžovém  údolí.  Ze  zahra
ničních  dovolených  se  mi  nejvíc  líbilo  na  Bali,  to  bylo 
božské.

Soňa Pešková  (nutno říct,  že  je dotazována zrovna po 
velmi  náročných  dnech,  kdy  obsluhovala  ve  vedru  na 
německém festu) Ideální volno je pro mě u vody, vypnout, 
o nic se nestarat.

V  dětství  jsme  trávili  prázdniny  u  babi,  s  dědou  jsme 
vyráželi  na  túry,  spali  pod  stanem.  Jezdíme  rádi 
na Slovensko (termální lázně, Tatry). U nás miluju lesy – 
ráda chodím sama, těším se na houby.

Blanka Švihlová:  Ideální  léto  je  neslézt  z  koloběžky, 
mít  s  sebou  psa,  spát  ve  stanu,  v  chatce.  Dětské 
prázdniny  jsem  trávila  v  rodné  Studánce  –  rybník  jsme 
měli za barákem, co víc si přát. Teď ráda jezdím po lesích 
mezi  Bad  Elsterem  a  Adorfem  –  jsou  tam  třeba  pěkné 
dřevěné  sochy. Můj  tip  na  výlet  –  sama  se  chci  podívat 
na Island a do Švýcarska.

Monika Juříčková: Já se v létě těším na teplo i horko, 
vodu.  Letos  pojedeme  po Čechách.  V  dětství  jsem  ráda 
trávila prázdniny s dědou a babi na Tachovsku, stanovali 
jsme,  i  když  kolikrát  pršelo,  ale  nám  to  nevadilo. 
Vzpomínám  na  to,  jak  jsme  jako  malí  sjeli  Sázavu. 
Doporučila bych jižní Čechy, Český Krumlov,   na severu 
Českosaské  Švýcarsko,  na  Slovensku  Tatry.  Teď 
objevujeme i velmi blízká místa – vodní hrad Švihov, tam 
se točila Popelka, Mostov u Odravy.

Michal Nemček:  Nesmí  být  moc  vedro,  mám  rád 
chládeček,  studené pivko, kolo. Těším se  s V. Kárníkem 
na Balt. V mládí  jsem projezdil  léto  stopem po Evropě, 
byla to svoboda, parádní. Doporučuju navštívit německý 
ostrov Helgoland  a Nordeney,  vlakem  je  to  na  pohodu. 
Na Hranicku chodím třeba do Farského lesa.

Pavla Hošková

OODD  NNAAŠŠIICCHH  ČČTTEENNÁÁŘŘŮŮ

Tuto fotku poslala Katka Hrebišová – takhle podle ní vypadají ideální letní dny 

strávené s přáteli, klidně v Hranicích.
Tipy  na  výlet  přišly  od  pana  J. Křesťana: Krásnou  dovolenou můžete  zažít  na 

Šumavě v Kašperských Horách, kde leží nejvýše položený královský hrad.
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Poslední  den  školního  roku,  tedy  30.  června,    zorga
nizoval  spolek Živá Studánka a Město Hranice akci 

nazvanou Vítání prázdnin aneb pojďte dračit!
U  Kiosku  se  sešly  rodiny  z  Hranicka  i  Ašska  na  pro

gram,  který  začínal  divadelně  hudebním  vystoupením 
Kabaret  od  herců  ze  Západočeského  divadla  v  Chebu. 
Jindra  Skopec  se  svou  kolegyní  Magdou  Hniličkovou 
dokázali  do pohádkového příběhu  zapojit  děti  i  dospělé 
a vytvořili tak příjemnou atmosféru. Rozhodně to nebylo 
naposledy, kdy se z diváků stali přímí aktéři.

Cirkus Ceres v čele s Eliškou Failovou totiž zprostřed
koval  akrobatickožonglérský  workshop,  bylo  možné 
zkusit si roztodivné kusy na závěsných šálách, žonglovat 
na balanční desce (což některé naše děti zvládly tak, že si 
je  vedoucí workshopu  dala  na  své  stránky  jako  vzorový 
příklad).

Pak  už  nastoupila  parkurová  show  od  dvojice  fajn 
kluků  z  Jihlavy.  Týpci  se  pustili  do  ukázky  triků 
s  vtipnými  komentáři  a  pak  show  vrcholila  přeskokem 
přes odvážné diváky. Pak už dali šanci všem přítomným 
vyzkoušet  si  salta  s  dopomocí  a  také  spustili  výzvu  na 
časově  nejdelší  plank  –  prkno. Naše  holčičky Malvínka 
a  Stelinka  s  dvěma  hochy  zůstali  více  než  čtvrthodinu 

v  tété  poloze,  dostali  od  starosty města  sladké  odměny, 
stejně  jako  všichni,  kdo  se  alespoň  pokusili  své  tělo 
na chvíli zpevnit.

K  pohybu  posloužil  také  skákací  hrad,  hlavičky 
zaměstnala  Dračí  stezka  v  nedalekém  lese,  kreativitu 
rozvíjela Anča ve výtvarné dílně. A pak už přišel déšť, ale 
to  už  jsme  si mohli  oddychnout,  že  jsme  vše  bez  ztráty 
kytičky zvládli.

Krásné prázdniny přeje Živá Studánka.
Pavla Hošková

RROODDIINNNNÝÝ  DDEENN  VV  TTRROOJJMMEEZZÍÍ

U  trojmezského  rybníka  se  24.  června  konala  akce, 
kterou  zorganizoval  Studentský  parlament  z  Hra

nic, který zaštiťuje MěDDM Sluníčko se svou pobočkou 
Volnočas Hranice.

Vše  se  neslo  v  duchu  Hawai  party,  takže  nechyběly 
i  vtipně  laděné  kostýmy  a  fotografie  v  tomto  stylu. 
V  krásném  prostředí  za  ideálního  počasí  odstartovali 

moderátoři Denča a Miky program, a  to vystoupení MŠ 
Hranice, následovala Psí škola Kopaniny a pak  již první 
ročník  Člunyády.  Do  té  se  přihlásily  dvojice  tatínků 
i  maminek  se  svými  dítky.  Jejich  úkolem  bylo  co  nej
rychleji obeplout banán v nafukovacích člunech. Lidé na 
břehu si  tak mohli užívat komentovanou podívanou, při 
které  mnohdy  vůbec  nevítězily  svaly,  ale  spíš  technika 
a  odhodlání.  Tato  disciplína  byla  zařazena  v  rámci Dne 
otců.     Následovalo milé zpívání  s kytarou pod vedením 
paní učitelky Heleny Berkovcové a vše zakončilo rapové 
vystoupení Sama Vraníka.

Po  celou  dobu  probíhaly  v  lesíku  soutěže  pro  děti, 
na pláži  také malování na obličej,  každý  si mohl  vyrazit 
placku,  konala  se  také  přehlídka  hasičské  techniky 
hranických SDH a fotokoutek Zuzky Pavlíkové. O občer
stvení se postarali ochotní zaměstnanci MěÚ Hranice.

Akce  se  moc  líbila,  rozhodně  v  ní  chtějí  mladí  orga
nizátoři  v  čele  s  Lenkou  Krupkovou  za  podpory  Města 
Hranice pokračovat.

Pavla  Hošková

ZZŠŠ  IINNFFOORRMMUUJJEE

Letošní školní rok byl nabitý jak akcemi, tak projekty. 
Plníme  jimi úkoly školního   vzdělávacího programu 

a letos opravdu skvěle.
V  článcích  jsou  uvedené  vybrané  aktivity  za  čtvrtletí. 

Více informací najdete na www.skolahranice.eu.
Jsme  hrdí  na  titul  Ekoškola,  který  jsme  obhájili  již 

pošesté. 
Velice zdařilé jsou různé sportovní soutěže. Nezapomí

náme  ani  na  ochranu  přírody,  na  návštěvu  místních 
přírodních a kulturních památek. 

Žáci  také  poznávají  život  seniorů  v  DPS  na  Krásňa
nech, chod MÚ v Hranicích, zaměření a práci v místních 
podnicích.

Všechny  aktivity  připravují  učitelé  a  také  žákovský 
parlament. Zapojují  se  i  někteří  rodiče. Všem  jmenova
iným chci za práci poděkovat.
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Děkuji  kolegyni  V.  Kábové  za  doučování  českého 
jazyka  pro  ukrajinské  žáky,  Evě  Kulhavé  za  3  roky 
v Hranicích  a  sděluji,  že  od  nového  školního  roku  nám 
přibydou 2 nové kolegyně na 1. stupeň. 

Protože  vedu  pěvecký  sbor  školy,  nemohu  nezmínit 
rozloučení  s  deváťáky,  kde  mi  odešlo  5  zpěvaček  a  ty 
budou  opravdu  chybět.  Jejich  hlasy  po  letech  zpěvu 
dozrály a vše začne od začátku.

Přeji  všem  deváťákům  úspěšný  start  v  nové  škole. 
Hezkou klidnou dovolenou přeje PhDr. Hana Levá.

ČTVRŤÁCI NAVŠTÍVILI DOMOV PRO SENIORY

Ve  středu  28.  června  jsme  se  vydali  se  čtvrťáky 
do  Domova  pro  seniory  v  Hranicích.  Ráno  si  žáci 

nachystali připravené obrázky k vybarvování a pastelky. 
Čekala nás celkem dlouhá cesta na určené místo.

Přivítala  nás  paní  Štětková,  která  byla  moc  ráda, 
že  jsme  přišli.  A  jak  naše  návštěva  probíhala?  Žáci 
si  sedli  mezi  babičky  a  dědečky  a  společně  vybarvovali 
připravené  obrázky.  Přitom  si  i  někteří  povídali,  kdo 
nemohl  vybarvovat,  dostal  obrázek  vybarvený.  Senioři 
měli  radost,  všechny  obrázky  si  pak  vystaví  na  velké 
nástěnce na chodbě.

Žáci  byli  skvělí,  vše  zvládli  s  úsměvem  a  dobrou 
náladou. Bylo vidět, že je společné tvoření bavilo. Hodně 
rychle to uteklo, žáci slíbili seniorům, že si s nimi příště 
zahrají  deskové  hry,  to  už  budou  páťáci.  Všichni 
za odměnu dostali před odchodem malou sladkost. Cesta 
zpět rychle utekla.

Děkujeme  za  hezky  strávené  dopoledne,  mezigene
rační  setkání  bylo  přínosem  pro  žáky  i  seniory,  těšíme 
se už na příští návštěvu!

Eva Švarcová

SETKÁNÍ S WILLIAMEM SIMPSONEM

Dne  29.  6.  2023  jsme  měli  tu  čest  přivítat  u  nás  ve 
škole vzácnou návštěvu. Až ze Skotska k nám přijel 

William  Simpson  a  Andrew  Balfour.  Pan  William 
Simpson  je  synovcem  Waltera  Simpsona,  letce,  který 
zahynul při pádu bombardéru ve Farském lese v březnu 
roku  1945.  Jejich  cesta  se  uskutečnila  v  rámci  chari
tativní  sbírky  Angus´s  Door.  Návštěvu  přivítalo  vedení 
školy,  vedení  města  Hranice  a  ašský  místostarosta  pan 
Pavel Matala. Žáci 6. třídy, kteří se letos starali o pomník 
ve  Farském  lese,  měli  jedinečnou  příležitost  zúčastnit 
se  besedy  s  oběma  pány.  Po  besedě  jsme  se  vydali  na 
vycházku k pomníku. Byl to výjimečný zážitek.

M. Dorotovičová

ZÁJEZD ZŠ HRANICE DO ANGLIE

V letošním školním roce jsme se rozhodli podniknout 
výlet  po  jižním  pobřeží  Anglie.  Na  trase  Brighton, 

Chichester,  Portsmouth  a  Hastings  nás  čekalo  spoustu 
poznání  a  nových  dojmů.  Vyrazili  jsme  4.  června.  Bylo 
nás  42  dětí  (vesměs  žáci  5.–9.  ročníku)  a  čtyři  dospělí. 
Kromě  pedagogů  (H.  Berkovcová,  M.  Dorotovičová, 
K.  Křížová)  se  zúčastnila  také  paní  Šárka  Dospíšilová. 
Vydat  se  na  cestu  od  školy  za  kanál  La  Manche 
autobusem  vyžaduje  notnou  dávku  odvahy  a  sebeza
pření. Ukázalo se však, že hraničtí nejsou žádné bábovky 
a vydrží opravdu hodně. 

První  pohled  na  vytouženou  Velkou  Británii  se  nám 
naskytl  na  trajektu,  když  jsme  uviděli  za  mořem  bílé 
útesy Doveru. Dobrodružství mohlo  začít.  Jižní  pobřeží 
anglického  hrabství  Sussex  nás  nezklamalo.  Město 
Brighton  láká k nejrůznějším aktivitám. Nešlo vynechat 
prohlídku nejstaršího podmořského akvária na světě Sea 
Life  Centre.  Procházeli  jsme  zde  proskleným  tunelem 
a obdivovali obrovské mořské želvy, žraloky, chobotnice, 
medúzy a mnoho dalších roztodivných tvorů, kteří kolem 
nás  proplouvali.  Při  procházce  městem  nás  neustále 
míjely všudypřítomné double  deckery, které nás spolu s 
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typickými  anglickými  domy  ujišťovaly,  že  jsme  opravdu 
tady.  Jedna  budova  jako  by  tam  ale  vůbec  nepatřila, 
bývalý  královský  palác  Royal  Pavilion  postavený 
v  asijském  stylu  pro  krále  Jiřího  IV.  byl  jako  z  pohádky. 
Po  odpočinku  v  královské  zahradě  jsme  prošli  celý 
interiér.  Letní  slunce,  pohodová  atmosféra,  rozjařené 
děti  pobíhající  podél  moře  po  promenádě  směřující 
k 162 m vysoké věži British Airways i360. Věž je pozoru
hodnou  dominantou  Brightonu.  Již  z  dálky  sledujeme, 
jak po ní sjíždí velký prosklený prstenec do výšky a zase 
dolů,  aby  se  mohli  lidé  kochat  výhledem  na  letovisko 
a moře. Naše děti s většími či menšími obavami po chvíli 
nastupují a stoupají vzhůru. Krásný zážitek. Strávili jsme 
také nějaký čas na památkově chráněném viktoriánském 
mole  Palace  Pier,  které  zasahuje  přes  půl  kilometru 
do moře. Dnes  je  plné  pouťových  atrakcí  a  některé  děti 
to umí rozjet ve velkém. Západ slunce na pláži, osvěžení 
unavených nohou v moři, dovádění s kamarády. Radost
né  vzpomínky  na  společně  strávený  čas  v Brightonu  už 
v nás zůstanou. 

Dalším  cílem  naší  cesty  byla  gotická  anglikánská 
katedrála  v  Chichesteru,  založená  v  11.  století.  Maje
státní  pietní místo  s  neuvěřitelně  krásnými  obrovskými 
vitrážemi  na  nás  udělalo  dojem.  Slunečné  počasí  nám 
umožnilo  návštěvu  Weald  and  Downland  open  air 
muzea,  které  se  nachází  v  národním  parku  South 
Downs. Malebná krajina s rozesetými domky s doškovou 
rákosovou  střechou  na  nás  dýchala  kouzlem  starého 
anglického  venkova.  V  námořním  přístavu  Portsmouth 
jsme  absolvovali  prohlídku  slavné  válečné  lodi  Victory 
navržené  pro  přepravu  velkého  množství  děl. 
Prozkoumali jsme ji důkladně od horní paluby až po kýl. 

Abychom  se  dozvěděli  o  zásadní  události  v  historii 
Anglie,  namířili  jsme  si  to  do  městečka  Hastings. 
Nedaleko  se  totiž  odehrála  významná  bitva,  při  které 
normanský vévoda, známý jako Vilém Dobyvatel, porazil 
Harolda  II.  a  zmocnil  se  tak  anglického  trůnu.  Vláda 
Viléma  Dobyvatele  následně  velmi  ovlivnila  také 
formování  angličtiny  do  podoby,  jak  ji  známe  dnes. 
Slovní  zásoba  se  obohatila  o  francouzské  a  latinské 
výrazy. Některé žáky zajímavosti z historie zajímaly, jiné 
nadchli spíše početní rackové, kteří kolem nás poletovali, 
když  jsme  svačili  u  zříceniny  hradu  Hastings.  Zvláště 
mladší  děti  měly  z  racků  velkou  radost  a  vydatně  je 
nakrmily.  V  Hastings  se  nachází  rozsáhlý  komplex 
jeskyní,  které  dříve  sloužily  jako  úkryty  pašerákům 
nejrůznějšího zboží. Dozvěděli  jsme se,  že  se přes moře 
pašovaly  nejen  šperky,  alkohol  a  tabák,  ale  cenné  bylo 
také sklo nebo dlouhé vlasy. Díky zvukovým a světelným 
efektům  a  interaktivním  prvkům  byla  prohlídka 
pašeráckých jeskyní pro děti nejen naučná, ale i zábavná. 
Hezké  počasí  umožnilo  dokonce  koupání  v  moři. 
Upřímná  radost  v  očích dětí,  které byly u moře poprvé, 
byla nepopsatelná. 

V  průběhu  pobytu  dostaly  děti  několikrát  rozchod 
v menších  skupinách,  kdy měly možnost  kupovat  jídlo, 
oblečení  nebo  suvenýry  a  procvičovat  si  tak  angličtinu. 
Někteří  se  trochu  styděli  a  potřebovali  pomoc,  jiní  byli 
velmi  šikovní  a  vše  potřebné  si  vykomunikovali  úplně 
sami.  Velmi  mě  těšilo,  když  jsem  viděla,  jak  starší  žáci 

pomáhají mladším. Pobyt v zahraničí vztahy mezi dětmi 
ještě  více  upevnil.  Užili  jsme  spoustu  legrace  a  zvláště 
během  jízdy  v  autobuse  zaznívaly  hlášky,  které  nám 
budou ještě dlouho vyvolávat úsměv na rtech, když si na 
ně  vzpomeneme.  Řidiči  autobusu  si  pochvalovali,  že 
taková fajn parta dětí se jen tak nevidí. 

Ráda  bych  na  závěr  poděkovala  svým  kolegyním 
Markétě  Dorotovičové  a  Kateřině  Křížové,  že  se  bez 
váhání  k  této  akci  připojily  a  zájezd  byl  díky  nim  takto 
pohodový.  Moc  si  ceníme  pomoci  Šárky  Dospíšilové, 
která, ač nemusela, pracovala prakticky jako další peda
gogický  dozor.  Se  vším  pomáhala  a  děti  si  ji  velmi 
oblíbily.  V  neposlední  řadě  děkuji  paní  ředitelce  PhDr. 
Haně  Levé,  bez  jejího  souhlasu  by  se  akce  nekonala. 
Poděkování  patří  také  rodičům,  kteří  dětem  umožnili 
účast na zájezdu do ne zrovna levné destinace, a žákům, 
protože dodržovali instrukce a chovali se zodpovědně.

Helena Berkovcová

ŠKOLNÍ SPORTOVNÍ POHÁR
V  letošním  školním  roce  jsme  v  září  2022  vyhlásili 

7.  ročník  Školního  sportovního  poháru.  Podle  um ístění 
v  jednotlivých  kolech  získali  závodníci  body.  V  červnu 
jsme  sestavili  celkové  pořadí.  V  pondělí  19.  6.  2023 
se  konečně  naši  nejmenší  žáčci  dozvěděli  tak  dlouho 
očekávané tajemství a sice, kdo získá pohár.

V  kategorii  dívky  I.  třída  zvítězila  Stella  Hertelová, 
v kategorii hoši I. třída Matyáš Švarc, v kategorii dívky 
II.–III.  třída  Tereza  Pinerová,  v  kategorii  hoši  II.–III. 
třída  Jan  Kotalík,  v  kategorii  dívky  IV.–V.  třída  Eliška 
Křížová, v kategorii hoši IV.–V. třída Adam Nguyen.

Děkuji  kolektivu  učitelek  1.  stupně  a  učitelů  tělesné 
výchovy za přípravu na jednotlivé soutěže.

D. Nasadilová, P. Ševčíková, M. Šnajdrová

PROJEKTOVÉ VYUČOVÁNÍ

Po  sedmi  letech  se  zásluhou  Ekotýmu  ZŠ  Hranice 
uskutečnilo  projektové  vyučování  u  příležitosti Dne 

Země. Při  této příležitosti  je vhodné zmínit, že ZŠ Hra

Letní olympijské hry se v roce 2024 uskuteční v Paříži. Ve středu 14. 6. 2023 jsme 

si jejich pořádání vyzkoušeli i v našem městě.
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nice  v  letošním  školním  roce  již  pošesté  získala  titul 
Ekoškola.  Díky  paní  učitelce,  Mgr.  Radce  Benešové, 
a samozřejmě s podporou ředitelství naší ZŠ, jsme v této 
disciplíně jedni z nejlepších, neli úplně nejlepší, v Karlo
varském kraji.

NÁVŠTĚVA MÍSTNÍHO PODNIKU GRUPO 
ANTOLIN

Ve čtvrtek  15.  6.  jsme  se  vydali  prozkoumat  prostory 
místního  podniku  Grupo  Antolin,  kde  se  vyrábí 

komponenty do mnoha značek automobilů. Pracují  tam 
rodiče  mnohých  z  nás,  a  tak  jsme  byli  zvědaví,  co  tam 
vlastně celé dny dělají. Viděli jsme zajímavé stroje, které 
zastanou  práci  mnoha  lidí,  viděli  jsme,  jak  malé 
součástky vznikají a jak důležitá je přesnost a čistota, aby 
se tyto součástky mohly dostat až k nám, k zákazníkům. 
Překvapilo  nás,  jak  moc  je  tato  firma  veliká  a  jaké  má 
celosvětové  zastoupení.  Moc  děkujeme  milým  průvod
cům  p.  Žůrkovi  a  p.  Gálisové  za  to,  že  nás  provedli 
firmou  a  že  tak  trpělivě  odpovídali  na  naše  zvídavé 
otázky.  Až  budeme  větší,  opět  do  této  firmy  zavítáme, 
už teď se moc těšíme. 

Třeťáci ZŠ Hranice

SBÍRKA PRO KOČIČÍ ÚTULEK

Dne  15.  5.  jsme  společně  s  žáky  třetí  třídy  předali 
sbírku  pro  opuštěné  kočky  organizace  PlazKa  (na 

Fb  můžete  dohledat  pod  názvem  PlazKa  –  Pomáháme 
lidem  a  zvířatům  Klubíčko  Aš  z.s.),  která  probíhala  na 
naší  škole  v  měsíci  dubnu.  Zapojili  se  nejen  žáci  naší 
základní  školy,  ale  také  učitelé  a  široká  veřejnost. 
Děkujeme všem, kteří se zapojili, bez vás by to nešlo.  

Mgr. Kateřina Křížová

Žactvo  naší  školy  bylo  rozděleno  do  skupin,  kde  se 
setkali  žáci  (samozřejmě  i  žákyně)  od prvního do devá
tého  ročníku.  Vždy  jsme  s  takovou  formou  vyučování 
měli  dobré  zkušenosti  a  ejhle,  i  letos  to  fungovalo. 
Zlobiči se zklidní a pasivní se zaktivní, starší se promění 
ve starostlivé opatrovníky malých.

Kdyby  nic  jiného,  tak  toto  stojí  za  to.  Ale  ono  tam 
pochopitelně  bylo  i  to  další.  Název  našeho  vzdělávací 
programu  je „Škola  pro  život“. A  touto  akcí  jsme určitě 
přispěli  k  jeho  plnění. My  učitelé  vidíme  naše  svěřence 
jinak než  ve  školních  lavicích a  snad  i  z druhé  strany  je 
ten pohled jiný, příjemný.

Prostě  bylo  to  smysluplně  strávené  čtvrteční 
dopoledne. A ten buřtík za odměnu, to byla ta pomyslná 
třešnička na dortu.

Jiří Tůma

McDONALD CUP

Třetí  májový  den  se  na  Tyršově  stadionu  v  Aši 
uskutečnilo  okrskové  kolo  již  24.  ročníku  turnaje 

v  malé  kopané  pro  žactvo  z  1.  –  5.  ročníku  ZŠ. 
Po  několika  covidových  letech  vyrazil  do  bojů  o  postup 
do  okresního  kola  i  reprezentační  tým  ZŠ  Hranice. 
Soupeři byli  tradiční, družstva ze tří ašských základních 
škol.

Na turnaji jsme získali konečné 2. místo a to je úspěch. 
V našem  týmu byli  hráči  i  ze  2.  a  3.  třídy,  tedy mladíci. 
Všichni si zaslouží pochvalu, nechali na hřišti duši a tak 
to má být!

Sestava:  J.  Hrkal,  J.  Kotalík,  L.  Halík,  L.  Braun, 
J. Skamene, D. Gažik, V.  Kocourek.

Za zapůjčení dresů děkujeme paní  Ivě Kárníkové z TJ 
Hranice.

Jiří Tůma, vedoucí mužstva 
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UKLIĎME ČESKO

I   letos  se  naše  škola  zapojila  do  projektu  Ukliďme 
Česko.  Akce  se  uskutečnila  3.  května  a  uklízet 

se  vypravila  3.,  6.  a  7.  třída.  Sedmáci  se  rozhodli  pro 
úklid okolních částí Hranic. Prošli město od nádraží přes 
Trojmezí,  Sídlunk  a  zpět  ke  škole.  Nasbírali  9  pytlů 
odpadu, několik pneumatik a větších odpadků. O odvoz 
nepořádku  se  postaraly  Technické  služby města,  za  což 
jim velmi děkujeme. 

Šesťáci  si  vzali  na  starost  prostor  okolo  pomníku  ve 
Farském  lese.  Nasbírali  5  pytlů  odpadu.  Holky  vyplely 
okolí  nasazených  keříků  u  pomníku.  Žáci  byli  aktivní, 
šikovní a práce je bavila. 

V  akci  Ukliďme  Česko  měli  třeťáci  za  úkol  uklidit 
prostor  okolo  školy,  sokolovny  a  vodárny.  Byli  pečliví  a 
našli odpad, který by si člověk ani nemyslel, že je možné 
v  přírodě  najít.  Je  chvályhodné,  že  při  běhání  venku  si 
všímají  kdejakého  nepořádku,  ale  smutné  je,  že  tento 
nepořádek dělají dospělí lidé a děti ho za ně uklízejí.

VÝPRAVA ZA PERLORODKAMI

V  pátek  26.  5.  se  třetí  třída  vypravila  do  záchranné 
stanice  perlorodek.  Tato  stanice,  s  názvem 

Huschermühle,  se  nachází  nedaleko  státní  hranice 
s  Německem.  Průvodcem  nám  byl  velmi  příjemný  pan 
Bláha,  který  povídal  zajímavě  o  životě  perlorodky 
samotné,  ale  také  o  vodním  ekosystému  jako  celku. 
Krásně dokázal zodpovědět naše všetečné otázky, vylovil 
pro  nás  pstruha,  abychom  věděli,  jak  vypadá,  kde  se 
zachytávají  maličcí  paraziti,  ze  kterých  se  za  několik 
měsíců vyvine perlorodka, a  také  jsme si mohli  sáhnout 
na  jeho  zuby.  Dále  jsme  mohli  vidět  jednotlivá  stádia 
vývoje  perlorodky  a  poznali  jsme,  jak  to  má  tento 
tvoreček  těžké  v  boji  o  přežití.  Nakoukli  jsme  do 
mikroskopu,  abychom  viděli  několikamilimetrové 
perlorodky  baštit  a  pohybovat  se. Na  rozloučenou  jsme 
dostali  skoro  opravdovou  perlu.  Skutečně  krásná 
a  zajímavá  výprava  stála  za  tu  dlouhou  cestu,  kterou 
jsme museli ujít. 

Mgr. Kateřina Křížová

PŘEDÁVÁNÍ TITULU EKOŠKOLA

Ve čtvrtek 22. června 2023 jsme si v Praze převzali  již 
šestý mezinárodní titul Ekoškola. Slavnostní předá

vání  se  uskutečnilo  v  Křižíkově  sále  na  Staroměstské 
radnici v Praze. Titul si převzali členové ekotýmu Václav 
Popelka,  Agáta  Šambergerová  a  Laura  Pěnkavová. 
Na akci nás doprovázel pan starosta D. Mašlár. Byli jsme 
velmi hrdí, že patříme mezi školy, které se tímto titulem 
mohou  pochlubit.  Po  ceremoniálu  nás  pan  starosta 
pozval  na  oběd,  prošli  jsme  si  historickou  Prahu 
a vzhledem k teplotě 35 °C rádi odjeli domů.

R. Benešová, EVVO koordinátorka

PŘEDÁVÁNÍ CENY Z RECYKLOHRANÍ

Celý školní rok se žáci naší školy zapojovali do plnění 
úkolů z Recyklohraní. Vyřešili všechny zadané úkoly, 

nechali  jsme  odvézt  elektroodpad  i  baterie.  Povedlo  se 
nám  získat  celkem  3 387  bodů.  Tím  jsme  se  umístili 
na  3.  místě  v Karlovarském  kraji.  Za  odměnu  jsme  na 
akci  Kraj  dokořán  dne  23.  června  2023  získali  dort  od 
primátora našeho kraje, byl výborný. Cenu si  jeli převzít 
žáci  nejaktivnějších  tříd,  a  to  3.  třída  za  první  stupeň 
a 6. třída za druhý stupeň. Akce Kraj dokořán se žákům 
velmi líbila. Byla zde spousta soutěží jak sportovních, tak 
vědomostních,  žáci  navštívili  množství  stánků  firem 
a středních škol, navštívili Bazárek, semínkovnu a navíc 
si pochutnali na vynikajícím dortu.

R. Benešová, EVVO koordinátorka
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BIATLON

Jak  se  stalo  již  tradicí,  v  předposledním  dni  školního 
roku  opět  proběhl  sportovní  den  žáků  naší  školy. 

Tentokrát se ho zúčastnily 6., 7. a 9. třída.
Den  se  nesl  ve  znamení  našeho  velmi  populárního 

a  úspěšného  sportovního  odvětví  –  biatlonu,  v  našem 
případě jeho letní formy.

Každá ze  tříd  se  rozdělila na čtyři  skupiny –  štafetové 
úseky,  z  nichž  každá  absolvovala  běžecký okruh  v  délce 
600 metrů a střeleckou položku. Ta spočívala v sestřelení 
tří  plechovek  vzduchovou  puškou  maximálně  osmi 
ranami,  přičemž  střílející  se  střídali.  Za  případné 
nesestřelené  plechovky  družstvo  absolvovalo  trestná 
kola.  Po  absolvování  čtyř  úseků  se  vše  ještě  jednou 
opakovalo,  takže nakonec absolvoval  každý úsek  trať  se 
střelbou dvakrát.

Rozběhly  se  líté  boje,  kdy  dobrý  běh  střídala  horší 
střelba  a  naopak,  přesně  tak,  jak  to  máme  rádi  z  tele
vizních  přenosů  tohoto  sportu.  Ukázalo  se,  že  závody 
tohoto  typu  jsou  velmi  fyzicky  náročné,  ale  všichni 
účastníci  se  s  námahou  statečně  vypořádali  a  u  závodů 
se bavili.

Výsledky  tak  nejsou  to  nejpodstatnější,  ale  přesto 
je  dobré  uvést,  že  vítězem  se  stal  tým  8.  třídy,  druhé 
místo  obsadili  sedmáci  a  krásné  třetí  deváťáci,  za  což 
všem přišla v horkém slunečném dni velmi vhod sladká, 
chladná, nanuková odměna.

O organizaci, dodržování pravidel a bezpečnosti  i  tre
nérské rady se staral tým učitelů školy.

Sportu zdar a biatlonu zvlášť.
Vojtěch Štěpán

MMAATTEEŘŘSSKKÁÁ  ŠŠKKOOLLAA  HHRRAANNIICCEE

Závěrečné  měsíce  školního  roku  se  u  nás  ve  školce 
nesly  v  duchu  spousty  akcí  a  těšení  se  na  tak  pro 

všechny očekávané léto. Aby nám to čekání lépe utíkalo, 
snažili  jsme  si  ho  co  nejvíce  zpříjemnit  například 
turistickými výlety po krásném okolí města.

Jeden  z  výletů  proběhl  v  rámci  oslavy Mezinárodního 
dne  dětí,  kdy  si  děti  vzaly  batůžky  a  vyrazily  za  pozná
váním  svého  města.  Vyšlo  nám  krásné  počasí,  a  tak  se 
výlet nesl ve veselém až rozverném duchu. V cíli na děti 
čekaly  krásné  odměny,  za  které  tímto  moc  děkujeme 
městu Hranice. Děti byly nadšené.

Také  jsme  soutěžili.  V  rámci  vyhlášení  Velké  jarní 
soutěže od Lesního světa jsme i za naši školku poslali do 
soutěže fotku z lesa. Cílem bylo nasbírat co nejvíce lajků 
u  fotky.  A  díky  všem  přátelům  naší  školky  se  nám  jich 
povedlo  nasbírat  dostatečné  množství  na  krásné  čtvrté 
místo. Díky tomu jsme vyhráli výukovou tabuli na zahra
du mateřské školy s tématem dravců.

Moc  všem  děkujeme  za  pomoc  a  Vaše  hlasy,  velmi  si 
toho vážíme.

Poslední  velkou  akcí  v  mateřské  škole  bylo  pasování 
předškoláků  na  školáky.  Celé  pasování  se  neslo  v  rytíř
ském  duchu.  Všechny  děti  i  paní  učitelky  měly  dobové 
kostýmy  a  dokonce  děti  přijel  pasovat  opravdový  rytíř. 
Díky  hezkému  počasí  mohla  celá  akce  proběhnout  na 
zahradě,  kde  nám  tak  rytíři  mohli  předvést  i  rytířský 

souboj.  Díky  hodným  maminkám,  které  přinesly 
dobroty,  jsme  měli  něco  dobrého  i  k  zakousnutí.  Moc 
maminkám děkujeme.

Také děkujeme firmě HeinzGlas Decor s.r.o za spolu
práci s naší mateřskou školou, díky které v měsíci srpnu 
obdržíme  tři  nové  tablety  pro  zpestření  vzdělávací  na
bídky. Děkujeme.

Děkuji  všem  zaměstnancům  mateřské  školy  za  práci 
odvedenou během celého školního roku.

A všem přejeme krásné slunečné léto.

Kateřina Schwalbová, ředitelka mateřské školy

U nás to stále žije dětským smíchem i o prázdninách. 
Během  prázdnin  ve  Volnočasu  probíhají  dva 

příměstské  tábory  Vzhůru  do  Bradavic  a  Nerf  camp. 
Tábor  vzhůru  do  Bradavic  se  konal  10.  7.  –  21.  7., 
kde se žáci učili zajímavosti o bylinkách, jak těch kouzel
ných,  tak  i  o  bylinkách  v  našem  světě,  učili  se  i  kouzla 
a práci s kouzelnou hůlkou. Nejoblíbenější aktivitou byl 
famfrpál, ve kterém proti sobě soutěžily koleje Mrzimor, 
Havraspár,  Nebelvír  i  Zmijozel.  Táboru  se  zúčastnilo 
18 žáků jak z Hranic, tak i z Aše. Věřím, že jsem si tábor 
užila nejen já, ale i všichni studenti Bradavic. 

V srpnu nás čeká Nerf camp v  termínu 14. 8. – 18. 8. 

VVOOLLNNOOČČAASSOOVVÉÉ  CCEENNTTRRUUMM  VV  HHRRAANNIICCÍÍCCHH



HHRRAANNIICCKKÝÝ  ZZPPRRAAVVOODDAAJJ
ČČíísslloo  33  //  22002233

Strana 13

99..  ssrrppnnaa  22002233

SSTTUUDDEENNTTSSKKÝÝ  PPAARRLLAAMMEENNTT

Od  posledního  vydání  Hranického  zpravodaje  jsme 
udělali spoustu věci. Jak jsem naposledy zmiňovala 

účast  na  festivalu  FOFR,  kdy  jsme  natočili  krátký mini 
film  o  vztahu  k  regionu  ve  spolupráci  s  Ašským 
parlamentem, tak proběhla premiéra. Myslím si, a to asi 
mohu mluvit za všechny, že se nám to skutečně povedlo, 
jsme na to moc hrdí.

Též  jsme  byli  pozváni  na  návštěvu  Krajského  úřadu 
v  Karlových  Varech  s  panem  hejtmanem  Ing.  Petrem 
Kulhánkem a s náměstkem hejtmana panem Mgr. Dali
borem  Blažkem.  Dozvěděli  jsme  se,  co  obnáší  jejich 
práce.  Ptali  jsme  se  na  různá  témata.  Nejvíce  nás 
zajímala:  hromadná  doprava  –  jelikož  v  našem  kraji 
je málo spojů do dalších měst a to převážně o víkendech, 
dále  lékařská  péče  –  kraj  má  svůj  motivační  balíček, 
kterým  se  snaží  přilákat  nové  lékaře  do  Karlovarského 
kraje, vysoké školy.

Další  velkou problematikou  je absence vysokých škol. 
V  Chebu  je  VOŠ  a  VŠ  Ekonomická  a  Pedagogická  se 
zaměřením  na  první  stupeň  ZŠ,  v  budoucnu  vzniknou 
další VŠ. Často slyším od mladých, jak by chtěli studovat 
VŠ a zůstat v našem kraji, ale  jelikož tu není právě tolik 
příležitostí, tak odejdou jinam a pak už se nevrátí, což mě 
mrzí slyšet.

KKNNIIHHOOVVNNAA  HHRRAANNIICCEE

PASOVÁNÍ PRVŇÁKŮ NA ČTENÁŘE 22. 6. 2023

Letošní  pasování  na  čtenáře  proběhlo  v  pirátském 
stylu  –  nechyběla  loď,  piráti,  poklad  ani  rum. 

Děkujeme Městské knihovně Františkovy Lázně. 
Projekt „Už jsem čtenář“ proběhl za podpory SKIP.

Na  programu  budou  letní  venkovní  aktivity  a  NERF 
tréninky, při kterých se vyvíjí strategické myšlení.  

Na  obou  táborech  vypomáhají  členi  ze  Studentského 
parlamentu a za to jim velice děkuji.

Lenka Krupková

Zápis do kroužků na nový školní rok 2023/2024 
do MěDDM Sluníčko Aš.

Již  je  spuštěno  přihlašování  do  zájmových  útvarů 
na  nový  školní  rok.  Můžete  se  těšit  na  nové  kroužky, 
ale i na naše tradiční. Velice se těšíme na nové účast  níky. 
Více  informací  naleznete  na  stránkách  Sluníčka. 
www.meddmslunicko.cz/krouzky.

Proběhly  dále  dvě  TRP  party,  jedna  se  uskutečnila 
12.5., kde jsme si  to užili klasickou cestou, ale pak jsme 
měli rovnou 2 akce v jednom  rodinný Havajský den na 
Trojmezí a TRP vol. III hned potom. Nesmím opomenou 
zmínit,  že  nás  přijel  navštívit  předseda  krajského 
studentského  parlamentu  Patrick  Pizinger,  který  si  to 
snad s námi užil.

Tímto  chci  všem  poděkovat  za  účast,  byla  to  zas 
novinka  v  našem  seznamu  akcí  a  myslím,  že  se  moc 
povedla.  Moc  děkujeme  všem,  kteří  nám  pomohli 
a  snažili  se  celý  tenhle  rok  zpříjemnit nám  i  vám. Velké 
díky patří našemu panu starostovi Danielovi Mašlárovi, 
paní místostarostce Páje Hoškové, zaměstnancům úřadu 
a naší Léňe.  

A  TOHLE  JSME  MY.  Jsme  to  my,  co  se  snažíme 
budovat  ve  městě  něco  nového  a  skvělého,  aby  byl  zde 
pro  mladé  o  něco  příjemnější  život.  Dokázali  jsme  za 
tenhle  rok  velké  věci  a  ve  velkých  věcech  budeme 
pokračovat  i  příští  školní  rok.  Samozřejmě  jsme  tu  pro 
vás  i o prázdninách a kdyby  jste měli  jakýkoliv nápad či 
připomínku,  můžete  nám  psát  na  nás  Instagram 
(@studentsky.parlament.hranice).  Těšíme  se  na  nové 
věci  a  doufáme,  že  v  tom budete nadále  s  námi. Zveme 
všechny,  kdo by  se  k nám chtěli  přidat,  budeme  rádi  za 
jakéhokoliv  nového  člena  a  už  teď  si  můžete  podat 
přihlášku na stránkách Sluníčka.

Denisa Stehlíková

DDOOBBRROOVVOOLLNNÍÍ  HHAASSIIČČII

Hasiči započali svoji činnost 28. 1. 2023 valnou hro
madou, na které byla  vyhodnocena  činnost  v uply

nulém roce a naplánována činnost na rok 2023.
Již  2.  února  jednotka  poprvé  vyjížděla  k  zásahu, 

jednalo  se  o  dopravní  nehodu.  Do  konce  července 
jednotka  vyjížděla  na  žádost  krajského  operačního 
střediska celkem k 19 zásahům. Od začátku roku se čle
nové jednotky zúčastňují pravidelného školení a výcviků. 
V  měsíci  dubnu  jsme  se  zúčastnili  společně  s  profesi
onálními hasiči a hasiči z Německa cvičení na přehradě 
Bílý  Halštrov,  kde  jsme  nacvičovali  dálkovou  dopravu 
vody.  Ještě  v  březnu  jsme  navštívili  děti  v  mateřské 
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školce, kterým jsme ukázali naši techniku.
Již  tradičně  jsme  na  konci  března  stavěli  táborák 

a  připravili  občerstvení  na  pálení  čarodějnic.  V  květnu 
jsme  se  zúčastnili  setkání  hasičských  praporů,  které 
se konalo v Chodově.

Začátkem  července  jsme  společně  s  městem  opět 
pořádali  ,,Setkání na Trojstátí“  a 22.  7.  nás  v hasičárně 
navštívily děti z dětského tábora ze Studánky.

Karlovarský  kraj  nám  v  letošním  roce  schválil  dotaci 
250  000,  Kč  na  pořízení  nástavby  pro  hašení  na  naši 
čtyřkolku a 60 000, Kč na zásahové obleky.

Na  závěr  shrnutí  naší  činnosti  k  31.  7.  2023  děkuji 
aktivním členům SDH a JSDH, firmě HeinzGlas Decor 
s.r.o  za  finanční  příspěvek  a  Městu  Hranice  za  skvělé 
podmínky pro naše fungování. 

Michal Brožek, velitel jednotky SDH Hranice

XXIIII..  MMOOTTOOSSRRAAZZ

Po  tříleté  pauze  se  nám  opět  povedlo,  ve  spolupráci 
s městem Hranice, připravit motosraz ve Studánce. 

Počasí  nám  přálo  jako  obvykle,  takže  to  byl  tradičně 
mokrý víkend. Ačkoliv je třeba podotknout, že na to, jak 
pršelo  ještě  ve  čtvrtek,  byl  pátek  a  sobota  chvílemi 
i ve znamení slunečních paprsků.

V  pátek  si  pro  nás  připravila  skupina  Black  Sabaki 
parádní  celovečerní  koncert.  V  sobotu  jsme  museli 
spanilou  jízdu  posunout  asi  o  15  minut  kvůli  dešti. 
A  dobře  jsme  udělali,  až  na  pár  kapek  cestou  do  Aše 
proběhla v suchu. 

Odpolední  program  nám  zahájilo  trio  stuntriderů 
Bohouš Chmelař, Kuba Kykal a Šárka Vávrová. 

Následovaly  soutěže  v  přetahování,  pomalé  jízdě 
a  házení  pneumatiky.  Ještě  než  jsme  zahájili  první 

koncert,  vydražili  jsme  poukaz  na  tetování  a  celý  tento 
výdělek  putoval  na  účet  neziskové  organizace  Bejače. 
Nutno  k  tomu  dodat,  že  se  našla  i  spousta  lidí,  kteří 
přispěli i jen tak. Za což jim patří velký dík.

Pak už zahájila skupina Cerberos z Plzně svůj koncert, 
bohužel k jejich smůle někdo rozhodl o otevření kohout
ků z oblohy, nebyl to totiž ani moc déšť, ale celkem slušné 
provazy  vody,  které  nemilosrdně  rozehnaly  všechny 
do stanů.

Kapela COV 20 už měla více štěstí a odehrála svůj set 
bez těchto komplikací.

Pomyslnou  tečkou  večera  byla  skupina  Panoptiko, 
která přivezla  svoji  show  rovněž  z Hranic,  ale  z  těch na 
Moravě.

Závěrem  by  bylo  vhodné  poděkovat  městu  Hranice, 
které nám pomohlo  jak finančně,  tak  i  se stavbou stanů 
a celého zázemí. Dále všem, co se podíleli  jak na přípra
vě, ale  tak  i na hladkém průběhu celé akce. A samozřej
mě  nesmíme  zapomenout  ani  na  sponzory,  bez  kterých 
by vůbec nebylo možné cokoliv organizovat.

Motorkáři Chebska

FFOOTTBBAALL

Zdravím  všechny  čtenáře  Hranického  zpravodaje. 
Rok  nám  uběhl  jako  voda  a  máme  tu  hodnocení 

uplynulého ročníku krajské fotbalové 1. B třídy.
Už  od  startu  soutěže  jsme  střídali  lepší  výsledky 

s  horšími  podle  možnosti  složení  základní  jedenáctky 
hráčů,  takže  jsme  se  celý  ročník  většinou  pohybovali 
v  poklidném  středu  tabulky,  a  nakonec  skončili 
na osmém místě s 38 body stejně jako sedmá Kolová. 

Za  zmínku  stojí  zejména  vyhrocené  jarní  derby  s Aší. 
Tato  krásná  přestřelka  nakonec  vyústila  v  naše  těsné 
vítězství 5  4 gólem z 88. minuty.

Do  příštího  ročníku  nám  přibyly  další  čtyři  celky 
z okolí Karlových Varů,  takže nás  i naše věrné  fanoušky 
čekají delší výlety za fotbalovými zážitky.

Závěrem  bych  chtěl  poděkovat  městu  Hranice  za 
finanční  podporu,  bez  které  by  to  nešlo,  firmě  Grupo 
Antolin  a  HeinzGlas  Decor  za  finanční  dary  na  nákup 
dresů a míčů. A nesmím zapomenout na fanoušky, kteří 
si  stále  najdou  cestu  na  fotbal  a  podporují  nás.  Všem 
velké  díky  a  budeme  se  snažit,  aby  nám  fotbal  dělal 
hodně radosti. O tom by to vlastně mělo všechno být.

za fotbalový klub Hranice Kamil Mojcher

Na „Motorkách“ zahrála i místní kapela COV20 s Patrikem Hrubým ze Studánky
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Společný tým mladší přípravky (Hranice   Aš) ukončil 
sezonu na čtvrtém místě ze sedmi. Nestačili  jsme na 

Trstěnice,  Kynžvart,  Cheb  a  nechali  za  námi  Skalnou, 
Františkovy Lázně a Mariánské Lázně.

Odehráli jsme spoustu zápasů a turnajů a čtvrté místo 
odpovídá našim výkonům.

V  polovině  července  bylo  ve  Studánce  a  v  Hranicích 
třídenní soustředění, kde probíhaly různé soutěže a hry. 
Poslední  den  jsme  ukončili  sezonu  dokopnou.  A  už  se 
těšíme na novou. Děkujeme rodičům, trenérům a všem, 
co se na tom podílí. 

 za TJ Hranice Michal Hrkal

TTJJ  SSTTUUDDÁÁNNKKAA

Oddíl  kopané  TJ  Studánka  hrající  pod  hlavičkou  TJ 
Hranice skončil v sezóně 2022–2023 na 12. místě. 

Trápí  nás  úzký  kádr  hráčů mužstva  a  fakt,  že  někteří 
hráči  musí  v  neděli  do  zaměstnání  a  nemohou  vždy 
nastoupit.  Proto  děkujeme  oddílu  TJ  Hranice,  že  nám 
podle možností pomohou a můžeme fotbal hrát dál. 

Chceme poděkovat městu Hranice za veškerou pomoc 
při činnosti oddílu.

Poslední  červnový  zápas  jsme  již  museli  odehrát  na 
hřišti  v  Hranicích  a  budeme  tam  dočasně  také  v  další 
sezóně.  Konečně  se  začaly  stavět  nové  kabiny  ve 
Studánce, na které se moc těšíme.

E. Müller a F. Repčík

Na místní fotbal si našli cestu i nefandové (Štěpánka a Matýsek Mašlárovi)

Letošní  Cyklovýlet  se  vskutku  vydařil.  Tento  již  XVI. 
ročník  zaznamenal  zatím  rekord  v  účasti  –  celkem 

63  cyklistů,  koloběžkářů,  ale  také  kočárkářů.  Německé 
zastoupení bylo slabší – celkem 3 němečtí frojndi.

Počasí  nám  také  tentokrát  přálo,  dokonce  jsme  ani 
nezmokli. Úderem poledne  postupně  vyrážely  skupinky 
cyklovýletníků  na  trasu  dlouhou necelých  40  km. Letos 
s  malou  změnou  nejdříve  směrem  na  Kaiserhammer, 
poté  Bavorskem  na  další  přechod  zpět  do  Čech  přes 
Fassmannsreuth  do  Krásné.  Tady  opět  na  výletníky 
čekalo  občerstvení  v místní  sokolovně. Dále  vedla  trasa 
celkem pohodově přes Podhradí a Doubravu do saského 
Bad  Elsteru.  Nejpikantnější  část  celého  Cyklovýletu
pak po pokochání se lázeňskými parky vedla nekompro
misně  vzhůru  směr  Krásňany  a  dále  už  jen  sešup
do  Hranic  zpět  k  sokolovně.  Zde  grilovaná  klobása 
a  možnost  probrat  své  zážitky  a  dojmy  z  letošního 
Cyklovýletu.

Na  závěr  se  patří  poděkovat  městu  Hranice,  grilmaj
strům  Lubošovi  a  Honzovi,  členům  TJ  Hranice,  kteří 
se podíleli na přípravě a organizaci akce, a hlavně všem 
letošním  výletníkům,  kteří  nelenili  a  užili  si  společně 
s ostatními krásné odpoledne.

P.S.  Máme  také  letos  poprvé  natištěná  nějaká  trika 
s  logem  Cyklovýletu  a  TJ  Hranice,  tak  kdybyste  měli 
někdo zájem,  jsou k mání u správce sokolovny v Hrani
cích za 200, Kč kus.

za TJ Hranice Václav Kárník

CCYYKKLLOOVVÝÝLLEETT

SSKKAAUUTTII  NNAA  TTRROOJJSSTTÁÁTTÍÍ

Každý  rok  skautský  oddíl  z  Prahy  pořádá  několik 
turnusů  táborů  v  lese  na  Trojmezí.  Město  jim 

poskytuje  technickou  podporu.  Pozvánku  na  kávu 
jednoho červencového dne jsme rádi přijali. Kafe z polní 
kuchyně  chutná  skvěle.  Vedoucí  nám  vyprávěli  o  tom, 
jaké  celotáborové hry  letos vymysleli,  i  o  svém dětství – 
jezdí  sem  od malička,  a  tak  znají  na Hranicku  a  Ašsku 
každý kout. Možná lépe, než některé místí děti.
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Skautští táboroví vedoucí z Prahy

Celotáborová  hra  byla  na  motivy  filmů  Planeta  opic. 
Tuhle  kládu  (raketu),  malí  skauti  nesli  přes  noc 
z Podhradí, aby zachránili svět, což se podařilo.

KKOONNCCEERRTT

Skvělé  výkony  Lucie  Künzelové  (hranické  rodačky  a 
absolventky ašské ZUŠ) a jejích přátel a spolužáků z 

plzeňské  konzervatoře  rozezněly  v  květnu  akusticky 
vyhovující  sál Besedy. Určitě  chceme v pořádání  tohoto 
typu koncertů pokračovat.

Pavla Hošková

JJUUBBIILLAANNTTII

Dne  31.  5.  2023  oslavila  své  krásné  70.  narozeniny 
paní  Vlasta Kloudová  ze  Studánky.  Hodně  štěstí, 

zdraví  a  vitality  do  dalších  let  přišli  popřát  zástupci 
města a KPOZ.

Dne  29.  6.  2023  oslavil  své  70.  narozeniny  pan 
Jindřich Bílý  z  Hranic.  Mnoho  štěstí,  zdraví 

a  životní  vitality  do  dalších  let  přišli  popřát  zástupci 
města a KPOZ. 
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SSVVAATTBBYY

V červenci  si  řekli „ano“ Veronika Charvátová  a Petr 
Zelenka. Osud tomu chtěl, že se potkali při poměrně 

dramatických událostech v naší osadě, ale teď už je určitě 
bude provázet jen pohoda a romantika.

Další  fotografie  zachycuje  krásný moment  ze  svatby 
Šárky Nováčkové  a Ládi Tarhonského. Tato mladá 

rodina také zakotví v Hranicích. Ať jsou šťastní!

v   sobotu  5.  8.  si  řekli  „ano“  a  také  rybářské:  „chyť 
a  manžela  /  manželku  nepusť!“  Markéta  a  Václav 

Kocourkovi  v  Novosedlech  v  Pastvinách.  Otec  nevěsty 
J.  Kocour  a  ženichův  svědek  J.  Brabec  samozřejmě 
s ostatními hosty veselku jak se patří zapili.
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OOHHLLÉÉDDNNUUTTÍÍ  DDOO  HHIISSTTOORRIIEE  MMĚĚSSTTAA  ‐‐  PPOOŠŠTTOOVVNNIICCTTVVÍÍ  VV  RROOSSSSBBAACCHHUU  //  HHRRAANNIICCÍÍCCHH  IIII..

Poštovnictví v Rossbachu / Hranicích II

V  minulém  čísle  Zpravodaje  jsme  si  připomněli 
stručnou historii místního poštovnictví, dnes si řek

neme něco o místních poštovních razítcích. 
V roce 1850 byly v rakouské monarchii zavedeny první 

poštovní  známky.  S  nimi  byla  zavedena  také  poštovní 
razítka  na  znehodnocování  těchto  poštovních  známek. 
Před  rokem  1850  již  byla  používána  tzv.  obdélníková 
razítka pro označení pošt, avšak z Rossbachu se žádná 
taková nedochovala.

Nejstarší  rossbašské  poštovní  razítko  bylo  jednokru
hové a neslo název obce Rossbach a datum odeslání bez 
uvedení roku. Níže je uveden nejstarší dochovaný dopis, 
který byl 13. 3. odeslán z Vídně do Rossbachu (doručeno 
16.  3.).  Modrá  rakouská  9krejcarová  známka  byla 
vydána  roku  1850,  dopis  tudíž  prošel  poštou  někdy 
krátce po roce 1850.

Od  roku  1867  bylo  používáno  podobné  razítko,  na 
kterém  však  byl  uveden  kromě  data  i  rok,  jak  je  patrno 
z následujícího korespondenčního lístku z roku 1879.

Od  roku  1896  bylo  zavedeno  nové  dvoukruhové 
razítko s nápisem Rossbach in Böhmen, na kterém byla 
navíc  kromě  data  a  roku  uvedena  římská  či  arabská 
číslice  udávající  hodinu  oražení  zásilky.  Rozdíl  mezi 
číslicemi není dodnes zcela objasněn, údajně šlo o dopo
lední a odpolední časy.

Od  roku  1904  bylo  v  rakouskouherské  monarchii 
zavedeno  poštovní  razítko  s  tzv.  středovým  můstkem, 
kde  bylo  uvedeno  datum  s/bez  udání  časového  údaje. 
Přibylo  také malé  rozlišovací písmeno  razítka  (a, b,  ...). 
Po  vzniku  Československé  republiky  v  roce  1918  neslo 
razítko  ve  spodní  části  namísto  nápisu  „in  Böhmen“ 
údaj „Č.S.P.“  (ČeskoSlovenskáPošta). Později byl údaj 
„Č.S.P.“ vynechán, místo něj byly ve spodní části razítka 
3  hvězdičky.  Tato  forma  byla  používána  až  do  záboru 
Sudet německou říší roku 1938.

21.  9.  1938  byl  v  celém  Ašském  výběžku  vyhlášen 
tzv.  Svobodný  stát  Aš.  V  Aši  byly  do  oběhu  dány 
„nouzové“  poštovní  známky,  což  ovšem  byly  běžné 
československé  výplatní  známky  opatřené  přetiskem. 
Ty však v Rossbachu nebyly prakticky používány. Pošto
vní zásilky však v té době byly opatřovány různými kašety 
(tzv.  „pamětními  či  osvoboditelskými  razítky“).  Měly 
většinou  červenou  barvu.  Následně  je  uveden  příklad 
těchto „pamětních razítek“.
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Od roku 1939 pak byla zavedena nová říšská poštovní 
razítka,  na  kterých  bylo  uvedeno  Rossbach  bei  ASCH 
(R. u Aše) a od roku 1941 pak Rossbach (KR. ASCH). 

u  Aše.  To  bylo  používáno  až  do  roku  1973,  kdy  byla 
zavedena  nová  poštovní  směrovací  čísla  (PSČ),  která 
přibyla  na  razítku.  Tato  razítka  jsou  v  této  podobě 
používána dodnes.

Těsně  po  skončení  války  byla  používána  různá 
provizorní  razítka,  říšská  razítka  s  vylomenými 
německými prvky a také předválečná razítka. Roku 1948 
byl  Rossbach  přejmenován  na  Hranice  a  s  tím  bylo 
zavedeno  také nové poštovní  razítko s nápisem Hranice 

Podrobný výčet všech poštovních razítek používaných 
nejen  na  poště  v  Rossbachu,  ale  na  celém  Ašsku 
naleznete na www.thonbrunn.cz.

S. Michalčík

PPOODDĚĚKKOOVVÁÁNNÍÍ

Na  tomto místě bych  chtěla poděkovat Slávovi Michalčíkovi  za práci na grafické  stránce  zpravodaje. Od  tohoto 
čísla štafetu přebral Michal Nemček. Sláva bude pokračovat v příspěvcích o historii našeho města. Díky!

Pavla Hošková

IITTEESS  IINNFFOORRMMUUJJEE

K 31. 7. 2023 proběhlo vyrovnání přeplatků za vyúčtování  služeb  roku 2022 na vlastnických bytech v SVJ  i na 
bytech Města Hranice. Vzhledem ke skutečnosti, že vlastníci a nájemníci neprovádí aktualizaci nebo oznámení 

změny svých účtů, mohla nastat situace, že jste doposud přeplatek neobdrželi. Prosíme ty, kteří doposud přeplatek za 
služby roku 2022 neobdrželi, ať se s důvěrou ohlásí v kanceláři firmy Ites spol. s  r.o. Hranice ke sjednání nápravy. 
Děkuji.

Jan Mašlár, vedoucí střediska

HHRRAANNIICCKKÝÝ  OOPPEENN  AAIIRR  FFEESSTTIIVVAALL  22002233  ((HHOOAAFF))

Letošní  program  HOAFu  byl  z  velké  části  tvořen 
z  kapel,  o  které  si  hraničtí  psali  na  základě  výzvy 

na  fcb  městských  stránkách.  Počasí  nakonec  s  odřený
ma  ušima  vyšlo  a  tak  si  fanoušci  dobré  hudby  užili 
vystoupení  skupin  a  interpretů:  Radiomaják,  Michal 

Horák, Definitivní  Ententýk,  Sto  zvířat  (obr.  1)  ,  Silver 
Spoons  (obr.  2),  ve  stanu  pak  byli  Mutanti  hledají 
východisko  a  místní  oblíbení  DJs.  Rodiny  s  dětmi 
potěšilo Divadlo Věž z Brna.

Pavla Hošková
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2. 9. od 10:00
Masarykovo náměstí

Veškeré atrakce za 50,‐ Kč

POUŤ


